
Sindikat Instituta "Jožef Stefan" 

L J U B L J A N A 

Z A P I S N I K   št. 7/20 
seje na daljavo Izvršilnega odbora sindikata SVIZ/IJS z dne 16. 12. 2020 s pričetkom ob 12.00. 
  
Prisotni: M. Gams, M. Koželj (delno), A. Jazbec, G. Kramberger, T. Martun, J. Novak, J. Pungerčar, M. Štraus 
in I. Zajc. 
  
Odsotnost so opravičili: R. Bevc, B. Črnič, A. Fekonja. 

  
  
1.         Potrditev točk dnevnega reda 
  
Pregledali, razširili in potrdili smo točke dnevnega reda. 
  
2.         Tekoče zadeve 
  
a)         Interni pravilniki (za izvolitve v raziskovalne nazive, o delu na domu) 
  
Ker SVIZ/IJS že vrsto let opozarja vodstvo na nekatere nepravilnosti v pravilnikih o izvolitvah v znanstvene 
in strokovno-raziskovalne nazive na IJS, so se J. Pungerčar, I. Zajc in G. Kramberger še pred zamenjavo 
direktorja sestali z v. d. direktorja J. Lenarčičem. Dosedanji direktor IJS se je na osnovi besedila pred 
kratkim sprejetega osnutka pravilnika povečini strinjal z našimi pripombami in predlogi ter jih bo 
posredoval Znanstvenemu svetu IJS. Direktor je še zatrdil, da bo z njimi seznanil novo vodstvo. 
  
Ker smo z več strani prejeli opozorila naših članov, da pri nas nimamo ustreznega akta, v katerem je 
urejeno »delo od doma«, smo v začetku novembra na problem z dopisom opozorili v. d. direktorja, da 
inštitut pripravi ustrezen akt. Pravna služba je akt pripravila in nam ga poslala v podajo mnenja, tako da 
smo poslali svoje pisne pripombe nanj v zakonskem roku, tj. roku 8 dni. Konec meseca novembra je bil 
pravilnik o delu na domu objavljen na spletnih straneh, a brez upoštevanja naših pripomb. 
Pravilnik smo ponovno pregledali s pomočjo pravne službe SVIZ OO Ljubljane in okolice ter se odločili, da 
bomo vodstvo opozorili na popolno neupoštevanje naših pripomb ter ga pozvali, da jih sprejmejo in 
upoštevajo. Želimo, da se določila sprejetega pravilnika o nadomestilu za uporabo lastnih sredstev za delo 
uporabljajo za vse situacije od vključno 13. 3. 2020, tj. dneva razglasitve epidemije v Sloveniji, dalje. Pravni 
strokovnjak SVIZ-a J. Rešek je namreč opozoril, da splošno delovnopravna zakonodaja (2. odstavek 43. 
člena ZDR-1) jasno določa, da mora, če ni drugače dogovorjeno, delodajalec delavcu, ki dela od doma, 
zagotoviti vsa potrebna sredstva in delovni material, da lahko nemoteno izpolnjuje svoje obveznosti. 
Zastaralni rok za zahtevke delavca do delodajalca je sicer 5 let (202. člen ZDR-1). 
Na vodstvo bomo tako v nekaj dneh naslovili dopis, v katerem ga bomo pozvali, da uredi izplačilo za delo 
od doma tudi za nazaj. Takšno izplačilo za nazaj so z ustreznimi pravilniki uredili tudi na nekaterih sorodnih 
inštitutih. 
  



Sklep 1: Na vodstvo IJS bomo v kratkem naslovili dopis, v katerem ga bomo pozvali za dopolnitev novega 
pravilnika o opravljanju dela na domu zaradi izjemnih okoliščin in izplačilo ustreznega nadomestila za 
nazaj. 
  
  
  
             
b)        Ostale informacije (novi raziskovalni zakon idr.) 
  
J. Pungerčar je poročal, da je novi raziskovalni zakon že dokaj blizu obravnave na vladi. Zakon je 
medresorsko usklajen in poslan v koalicijsko usklajevanje. Na tej stopnji različni deležniki tudi ne vlagajo 
več svojih pripomb na besedilo osnutka zakona. Novi raziskovalni zakon (Zakon o znanstvenoraziskovalni 
in inovacijski dejavnosti, ZZRID) se sprejema že vrsto let, vendar so vse vlade od leta 2011 padle tik pred 
potrditvijo tega zakona. Upamo, da se tokrat to ne bo zgodilo. J. Pungerčar je še povedal, da je ZZRID 
pripravljen v nekoliko spremenjeni obliki od lanskega leta, vendar so glavne točke, ki občutno vplivajo na 
financiranje in nadaljnji razvoj znanosti, v največji možni meri usklajene in so za nas (sindikat) sprejemljive, 
kot npr.: 
  

-          V besedilu je jasno zapisana obveznost o postopnem povečevanju državnega financiranju 
znanstvenoraziskovalne dejavnosti do višine 1 % bruto domačega proizvoda (BDP). Na osnovi 
zahteve Ministrstva za finance naj bi bila stopnja povečevanja državnega financiranja 
znanstvenoraziskovalne dejavnosti 0,08 % BPD na leto. Pričakovali smo sicer + 0,1 % BDP/leto, a 
smo na koncu pristali v nekoliko nižje povečevanje, da ne bi naše vztrajanje ogrozilo čimprejšnjega 
sprejema zakona, ki je za nas zelo pomemben. Obstaja tudi varovalka, da višina državnega 
financiranja v tekočem letu ne sme biti nižja od financiranja predhodnega leta, če bi bila v 
predhodnem letu gospodarska rast negativna ali rasti ne bi bilo. 

-          Javni raziskovalni zavod, ki ga je ustanovila Republika Slovenija, je lastnik premoženja, 
pridobljenega iz javnih in drugih virov, s katerim lahko tudi upravlja in razpolaga. 

-          Raziskovalec lahko izjemoma, če so za to zagotovljena nedržavna sredstva, opravlja dopolnilno 
znanstvenoraziskovalno dejavnost do 20 % polnega delovnega časa tudi pri istem delodajalcu. 

-          Na projektnih razpisih (v okviru podzakonskih aktov ARRS) bi se namenila sredstva ločeno za tri 
kategorije raziskovalcev glede na karierno stopnjo, in sicer (1) za tiste na začetku samostojne 
raziskovalne kariere, (2) za tiste, ki utrjujejo svojo samostojno raziskovalno kariero, in (3) za že 
uveljavljene raziskovalce. 

-          Vlada naj se ne bi vmešavala v metodologijo in kakršnokoli izbiro ali potrjevanje vodje programov 
in projektov. 

-          Po novem ne bi bilo več potrebno soglasje vlade za potrditev izbranega direktorja raziskovalnih 
ustanov. 

  
M. Gams predlaga, da pridobimo obstoječi osnutek ZZRID, ki trenutno javnosti ni dostopen. Boji se, da so 
v zakonu zapisani členi, ki niso dobri za institute oziroma zaposlene. I. Zajc in G. Kramberger menita, da je 
za raziskovalce predvsem pomembna finančna plat in v zakonu dogovorjena zaveza, da se sredstva za 
znanost ne nižajo. 
  
Sklep 2:                Skušali bomo pridobiti aktualno verzijo novega raziskovalnega zakona, ki bi jo poslali 
vsem članom IO SVIZ/IJS. Na prvi naslednji seji IO bi bila ena od točk dnevnega reda tudi novi raziskovalni 
zakon. 
  



3.              Cepljenje zaposlenih za klopni meningoencefalitis 
  
Z dr. Barbaro Peče Breznik iz zasebne ordinacije Medicine dela, prometa in športa se dogovarjamo, da bi 
še v januarskih dneh organizirali cepljenje proti klopnemu meningoencefalitisu za vse zaposlene na IJS, ki 
bodo to želeli. Cepljenje smo načrtovali že ob koncu lanskega novembra, a je zaradi koronavirusne 
situacije žal odpadlo. 
Takoj ko bo situacija dopuščala, nam bo dr. Peče Breznik poslala možni termin za cepljenje, ki ga bomo 
posredovali vsem zainteresiranim na IJS. 
Akcija cepitve proti gripi je bila zelo dobro obiskana, cepilo se je več kot 200 oseb, več kot 60 oseb se je 
tudi dodatno cepilo proti pnevmokoknim okužbam. 
  
                
4.              Razno 

  
a)         Novi direktor prof. dr. Boštjan Zalar je nastopil svoj mandat s 1. decembrom 2020. Z novim 
direktorjem se želimo srečati v prvih tednih novega leta. Prvo pozdravno srečanje z direktorjem smo že 
imeli, dogovorili pa smo se, da se enkrat po novem letu srečamo z njim, saj imamo že prva vprašanja zanj. 
  
Sklep 3:                Direktorja bomo vprašali, kakšno je njegovo stališče o predlogu tehničnih služb, da se 
odpišejo prikolice, ki jih zaposleni uporabljajo za letovanje na morju. Menimo, da so stroški nerealno 
ocenjeni in prikazani ter da bi bilo možno njihovo boljše upravljanje. Za pogajanje o ohranitvi počitniških 
prikolic so določijo: I. Zajc, T. Martun in M. Štraus P. 
  
Sklep 4: Člane našega sindikata bomo pozvali, da nam do 20. januarja 2021 pošljejo vprašanja za 
direktorja, tako kot vsako leto doslej ob zaključku starega oz. začetku novega leta. 
  
b)        Zaradi koronavirusne situacije vsakoletna božično-novoletna predstava, ki jo prirejamo za otroke 
naših zaposlenih, ni bila realizirana. Kljub vsemu pa so otroci za obdaritev niso bili prikrajšani, saj so starši 
prejeli želeno darilo ali bon. 
  
c)         V začetku decembra smo prejeli tri prošnje za dodelitev nepovratnih solidarnostnih sredstev. In 
sicer kolegici, ki je zbolela za težko obliko bolezni, in dvema kolegicama zaradi naravne ujme – poplave. 
Sredstva so člani IO SVIZ/IJS soglasno odobrili. Njihove prošnje smo poslali tudi na SVIZ OO Ljubljane in 
okolice, da bi jim z nepovratnimi sredstvi pomagali še z njihove strani. 
  
 č)        Naslednja seja IO SVIZ/IJS bo ravno tako sklicana preko spletne platforme »GoToMeeting«, in sicer 
kmalu po novoletnih praznikih. 
  
Dodatno obvestilo: Člani, ki ste kupili karte za Atlantis v spomladanskem času, boste imeli podaljšano 
veljavnost kart za toliko časa, kolikor je družba Atlantis zaradi koronavirusne situacije zaprta. Enako velja 
tudi za vstopnici za bazene »Termalni tempelj«. 
  
Seja je bila končana ob 13.45. 
  
  
Sejo je vodil: J. Pungerčar                                                                           Zapisnik pripravila:          M. Štraus P. 
                                                                                                                              Zapisnik pregledal:          J. 
Pungerčar       



  
  
  
  
  
  
Ljubljana, 6. 1. 2021 
  
  
Poslano:               - članom IO SVIZ/IJS, 
                                - članom NO SVIZ/IJS, 
                                - vodstvu IJS. 
 


